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Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
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 Tid Torsdagen den 15 april 2010 kl 17.00 – 18.50 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat 15 april 2010 

 
 

 

 

Ulla Hamilton §§ 1-21, 23-29                Åsa Romson                    Torbjörn Erbe § 22 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordförande §§ 1 - 21, 23 - 29 

Åsa Romson (MP) vice ordförande  

 

Hugo Nordenfelt (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Ulla Jöhnk (S)  

Godfrey Etyang (S)  

Karin Wanngård (S)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) tjänstgörande 

Nils Ingelström (M) tjänstgörande 

Aysin Hartzell (M) tjänstgörande 

Björn Gülich (M)  

Gustav Åkerblom (FP)  

Gerd Sjöberg-Granlund (S)  

Hassan Said Mahamed (S)  

Maria Östberg Svanelind (S) §§ 1 - 21 

Fredrik Canerstam (S) §§ 1 - 21 

Charles Berkow (MP)  

Tina Kratz (V)  

 
 

 

Förhinder har anmälts av ledamöterna Lena Bring (M), Daniel Valiollahi (M) och Per 

Ola Bosson (M) samt av ersättarna Harald Eriksson (M) och Christian Carlsson (KD). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Närvarande var 

också nämndsekreteraren Åse Geschwind, föredragande tjänstemän, 

miljöförvaltningens avdelningschefer och biträdande borgarrådssekreterare Karin 

Dhakal. 

 

 



  

 
 § 20 

Programsamråd för Årstafältet, Årsta 1:1 i stadsdelen Östberga 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2007-3204 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker remissen med hänvisning till 

 förvaltningens yttrande. 

 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 29 mars 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M) och Karin Karlsbro (FP) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (MP), Karin Wanngård m.fl. (S) och 

 Stellan F Hamrin (V) föreslår följande: 

1 Nämnden bifaller delvis förslaget. 

2 Följande anförs: 

 

Årstafältet är en unik naturresurs för stockholmarnas rekreation, idrott och 

naturupplevelser. Detta stora, centralt belägna grönområde var länge avskuret av 

motorleder från omgivande stadsdelar, men sedan Årstalänkens trafik flyttades 

till Södra länken har Söderorts största gärde blivit mer tillgängligt och mycket 

attraktivt som rekreationsområde. Årstafältet har dessutom stor kulturhistorisk 

betydelse som gammalt odlingslandskap med ett välbevarat avsnitt av den 

medeltida Göta landsväg. 

 

Enligt flera beslut av en enig stadsbyggnadsnämnd ska Årstafältet förädlas till 

en levande, ekologisk landskapspark. Planeringen för landskapsparken har 

gjorts i en mångårig process i nära samverkan mellan staden och boende främst i 

Årsta, Enskede och Östberga. Vissa delar av landskapsparken har redan 

genomförts – bland annat en dagvattendamm, det nya koloniområdet och en 

rekonstruerad stenvalvsbro som för Göta landsväg över bäckravinen mitt på 

fältet – men mycket återstår. Vi vill återuppta arbetet med att färdigställa 

Årstafältet till en viktig och attraktiv landskapspark, mitt i en levande och 

expansiv del av Stockholm som har utrymme för flera tusen nya bostäder. 

 

Årsta och Östberga har förtätats kraftigt under de senaste åren, och den 

processen fortsätter. Vi vill gå vidare med det program för cirka 1500 bostäder i 

Årstastråket som initierades av den rödgröna majoriteten. Projektet med cirka 

450 lägenheter på tidigare Årstalänken bör också snarast komma till stånd. 

Denna omfattande förtätning kräver tillgång till parker och grönområden i 

närområdet, och beslutet om program för Årstastråket fattades därför 



  

uttryckligen under förutsättning att en landskapspark skulle anläggas på 

Årstafältet. 

 

Nya bostäder i Stockholm bör i första hand byggas på redan exploaterad mark. 

Att det remitterade programförslaget föreslår bebyggelse på ICA:s lagerfastighet 

är därför mycket välkommet. Staden bör verka för att även resten av 

partihallsområdet öster om Åbyvägen, bl a nuvarande Martin Olsson, ersätts 

med kvartersbebyggelse. Vi är också positiva till att planera för nya bostäder vid 

entrén till landskapsparken från Tvärbanans hållplats Årstafältet samt på 

sluttningarna upp mot Östbergahöjden från Östbergavägen, Ersta gårdsväg och 

Åbyvägen. Att gräva ned eller överdäcka Huddingevägen förbi fältet bör också 

övervägas, för att göra landskapsparken tillgängligare för fler människor och ge 

möjlighet för byggnation. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Åsa Romson (MP), Karin Wanngård m.fl. (S) och Stellan F Hamrin 

(V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


